
Protokół Nr 8/2019 
z  posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 

 Rady Miejskiej Białogardu  
w dniu 27 sierpnia 2019 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej. 
 
Porządek posiedzenia:  
1. Otwarcie posiedzenia, w tym: 

- przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu 
obywatelskiego na rok 2019 – druk A, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania, obliczania i wypłacania niektórych składników wynagrodzenia 
nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach i placówkach prowadzonych przez 
miasto Białogard – druk B, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta dla 
niepublicznych placówek wychowania przedszkolnego i niepublicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez osoby prawne inne niż Miasto i osoby fizyczne oraz trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania – druk C, 

d) w sprawie miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 
2019 – druk E, 

e) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2019 – druk F, 
f) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2019-2028  
    – druk G. 

3. Sprawy różne. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 
 

 Ad 1. Otwarcie posiedzenia, w tym przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
           
  Posiedzenie o godz. 930 „otworzył i prowadził” R. Borkowski Przewodniczący Komisji 
Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej Białogardu.  
 Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr 7/2019 
z posiedzenia komisji w dniu 9 lipca 2019 r.   
 Komisja przyjęła protokół Nr 7/2019 z posiedzenia w dniu 9 lipca 2019 r., głosując:  za - 3 
(jednogłośnie).  

Przewodniczący Komisji zaproponował zmianę kolejności rozpatrywania i opiniowania 
projektów uchwał tak, aby w pierwszej kolejności rozpatrywać projekt uchwały w sprawie 
miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2019 – druk E 
 

Komisja przez aklamację przyjęła zmianę kolejności rozpatrywania i opiniowania projektów 
uchwał. 
 
Ad 2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na rok 2019 – druk E 

 
Projekt uchwały przedstawił i omówił B. Mieszkowicz-Adamowicz pełnomocnik Burmistrza 

do spraw realizacji miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 
 
 
 
 



 

2 

 

 Przewodniczący Komisji – pytał czy w każdy czwartek o godzinach 1400 -1500 w Urzędzie 
pełni dyżur członek Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i można składać 
wnioski?  Czy jest to dyżur tylko do wypełniania wniosków? 
 

B. Mieszkowicz - Adamowicz – odpowiedział, że jest to dyżur, na którym przyjmowani są 
wszyscy interesanci. Sprawy wniosków rozpatrywane są z większą częstotliwością.  

Poinformował że nie pełni już swoich dyżurów jako pełnomocnik w Przychodni Uzależnień. 
Obecnie dyżury pełni w Urzędzie Miasta w pomieszczeniu komisji.    

Podczas dyżurów czwartkowych zarówno udzielana jest informacja o trybie kierowania 
wniosków, o trybie podejmowania działań związanych z przemocą w rodzinie i wszystko to, co 
komisja ma zawarte w części merytorycznej związanej z realizacją miejskiego programu. 

  
Komisja pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejskiego programu profilaktyki 
i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2019 – druk E, głosując: za – 4 (jednogłośnie).  

 
 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu 
obywatelskiego na rok 2019 – druk A 

 
Projekt uchwały przedstawił i omówił  P. Janowski Sekretarz Miasta.  
Radny Sz. Jonko – poruszył kwestię planów plany lub pracy koncepcyjnej w sprawie 

wykorzystania budynku Szkoły Podstawowej Nr 4 przy ul. Kościelnej 1.  
Radny – poinformował, że jest zwolennikiem zorganizowania w tej sprawie spotkania. 
Sekretarz Miasta – wyjaśnił, że jest zgoda, żeby zajęcia dydaktyczne Szkoły Podstawowej 

Nr 4 odbywały się w dwóch budynkach przy ul. Grunwaldzkiej  53 i przy ul. Kościelnej 1.  
Radna M. Tarnecka – powiedziała, że pół roku przed likwidacją trzeba będzie 

poinformować rodziców.  
 Naczelnik Wydziału Edukacji – poinformowała, że trzeba będzie sporządzić projekt 
uchwały o zamiarze likwidacji jednej z lokalizacji.  

Sekretarz Miasta – poinformował, że w dniu 16 września 2019 r. o godzinie 1630 odbędzie 
się spotkanie z radnymi w sprawie nowej edycji budżetu obywatelskiego.   

 

Komisja pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wymagań, 
jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego na rok 2019 - druk A, głosując: za - 4 
(jednogłośnie).  

 
 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania, obliczania i wypłacania niektórych składników 
wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach i placówkach 
prowadzonych przez miasto Białogard – druk B 

 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła  I. Kocik Naczelnik Wydziału Edukacji.  
 

Komisja pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 
określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania, obliczania i wypłacania 
niektórych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach 
i placówkach prowadzonych przez miasto Białogard - druk B, głosując: za - 4 (jednogłośnie). 
 

Radny J. Sosnowski – pytał czy Niepubliczny Żłobek „Tuptuś” został zamknięty?  Czy są  
zabezpieczone miejsca dla dzieci w miejskim żłobku? 

Naczelnik Wydziału Edukacji – odpowiedziała, że żłobek będzie funkcjonował do końca 
sierpnia 2019 r.  

Dyrektor Publicznego Żłobka poinformowała ją, że do żłobka zgłosiło się troje rodziców 
sprawie zapewnienia miejsca ich dzieciom w żłobku. 
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Konkurs ofert dla niepublicznych przedszkoli został ogłoszony i oferty należy zgłaszać do 
30 sierpnia 2019 r.  

 
 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta 
dla niepublicznych placówek wychowania przedszkolnego i niepublicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez osoby prawne inne niż Miasto i osoby fizyczne 
oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania - 
druk C 

 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła  I. Kocik Naczelnik Wydziału Edukacji.  
 
 

Komisja pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta dla niepublicznych placówek wychowania 
przedszkolnego i niepublicznych szkół podstawowych prowadzonych przez osoby prawne inne niż 
Miasto i osoby fizyczne oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania 
i wykorzystania – druk C, głosując: za – 4 (jednogłośnie).  
 

 
e) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2019 – druk F 

 
Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawiła i omówiła  I. Kubiak Skarbnik Miasta. 
 
Radny J. Sosnowski – poruszył sprawę wydatków przeznaczonych na kanalizację 

deszczową w mieście, która jest w bardzo złym stanie. 
Sekretrz Miasta – odpowiedział, że podjęto decyzję  z mieszkańcami o budowie kanału 

technologicznego w ulicy Bolesława Śmiałego i o przeznaczeniu na jej budowę środków 
finansowych.  

Przesuwając środki z przeznaczone na kanalizację deszczową nie pomniejszamy  zakresu 
planowanych robót, tylko rezygnujemy w bieżącym roku z jednego zadania inwestycyjnego przy 
budowie kanalizacji przy nowej komendzie Policji. Jest tam kolektor wyprowadzony 
i zabezpieczony, więc nic nie powinno się w tym rejonie wydarzyć. 

Radny J. Sosnowski – pytał o planowane zmniejszenie wydatków w kwocie 50.000 zł 
z zakresu gospodarki komunalnej w wysokości 50.000 zł?    

Sekretrz Miasta – odpowiedział, że na etapie przygotowania budżetu był plan remontu 
amfiteatru w parku im. Leona Mroczkiewicza. W związku z tym, że wykonawca kończy 
projektowanie parku wydatek został odłożony na okres końca prac związanych z rewitalizacją.  

W tym roku przesuwamy środki na ulicę Bolesława Śmiałego na budowę kanału 
technologicznego. Natomiast jeżeli będzie decyzja dotycząca remontu amfiteatru to w budżecie na 
rok 2020 powinny znaleźć się podobne środki. 

Zgodnie z decyzją Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej amfiteatr jest wyłączony 
z użytkowania. 

Przewodniczący Komisji – poruszył kwestię wydatkowania około pięć lat temu środków na 
remont amfiteatru, w którym nic praktycznie się nie działo poza dwoma imprezami a amfiteatr jest 
już wyłączony  z użytkowania.  

Ponadto Radny poruszył sprawę zgłaszaną przez mieszkańców ulicy Bolesława Śmiałego 
w sprawie wycięcia wszystkich drzew przy tej ulicy.  

Sekretrz Miasta – powiedział, że ograniczona została liczba wycinanych drzew przy ulicy 
do minimum a chodzi o wycięcie  tych, które przeszkadzają w chodniku. Na prośbę mieszkańców 
pozostawiono drzewa na terenach zielonych. 
  
Komisja pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały budżetowej na rok 2019 - 
druk F, głosując: za - 4 (jednogłośnie).  
 

 



 

4 

 

f) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2019-
2028 - druk G 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła I. Kubiak Skarbnik Miasta. 

 
Komisja rozpatrzyła  i pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2019-2028 – druk G, głosując: za -  3, przeciw - 0, 
wstrzymało się -1.   
 
 
Ad 3. Sprawy różne. 
 

Radny Sz. Jonko – pytał o pismo Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w sprawie 
kajaków dlaczego pismo zostało wystosowane dopiero 25.07 i co dalej z kajakami? 
  Sekretrz Miasta – wyjaśnił, że po dyskusjach na spotkaniach w Związku Miast i Gmin 
Dorzecza Parsęty na temat możliwości zmiany umów informowaliśmy, że zmiany muszą być 
sporządzone na piśmie.   
 Ponadto jest jeszcze drugie pismo, które wpłynęło w poniedziałek albo w ubiegłym tygodniu 
ze Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty informujące o zapytaniu z Urzędu Marszałkowskiego 
odnośnie zakresu i przeniesienia nowej przystani kajakowej z prośbą, aby Miasto się do tego 
odniosło.  

Od Miasta wyszła informacja w piątek, że nowy zakres przystani kajakowej przy ulicy 
Wileńskiej będzie tożsamy z tym, który miał być na ulicy Świdwińskiej.  

Wskaźniki projektu w przypadku zmiany lokalizacji nie zmienią się,  tylko trzeba będzie 
ponieść dodatkowe nakłady budżetowe na przeprojektowanie zejścia, które było zaprojektowane 
przy ul. Świdwińskiej a teraz  odcelowo miałoby być przy ul. Wileńskiej.  

Informacja została poprzez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty wysłana do Urzędu 
Marszałkowskiego i czekamy na decyzję Urzędu Marszałkowskiego czy oni wyrażą zgodę.  
  
 
Ad 4. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Po wyczerpaniu porządku posiedzenia o godzinie 1050 R. Borkowski Przewodniczący 

Komisji  zakończył posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 
Białogardu. 

 
protokołowała: Joanna Kamińska 

               Przewodniczący Komisji  
              
                                                                                                                 Robert Borkowski  

 


